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سرمقاله

دو سکانس از کنکور پر حاشیه دی 
ماه

ادامه از صفحه یک 
پرسشی که مطرح می شود آن است که با چه 
متر و معیاری این تاریخ برای کنکور اول مشخص 
شده است؟ دانش آموزانی که هنوز مطالب نیم 
سال دوم سال دوازدهم خود را نخوانده و آغاز 
برای کنکور29  و  توانند  اند چگونه می  نکرده 
با  حتی   باشند؟  داشته  آمادگی  ماه  دی   30
فرض  این که    کنکور دی ماه  بیشتر برای فارغ 
التحصیلان طراحی شده است باز هم نمی تواند 
دلیل مناسبی برای برگزاری آن در دی ماه باشد 
چرا که فارغ التحصیلانی که در اواخر شهریور 
ماه نتایج نهایی خود را دریافت کرده اند به ندرت 
می توانند در عرض چهار ماه به آمادگی مطلوب 
جهت مواجه شدن با کنکور برسند و گویی دوبار 
برگزار شدن کنکور در سال بیشتر از  آنکه به نفع 
دانش آموزان و در جهت کمتر شدن اضطراب 
و استرسشان باشد به سود موسسات کنکوری 
بوده است که توانسته اند به بهانه دوبار برگزار 
شدن کنکور هزینه های بیشتری را از داوطلبان 

دریافت کنند.
درصدی   40 قطعی  تاثیر  دوم:  سکانس    -
معدل  امتحانات نهایی  بدون در نظر گرفتن زیر 
ساخت های  موجود در برگزاری امتحانات نهایی؛ 
به نظر می رسد زمانی می توان از تاثیر قطعی 
معدل در کنکور سخن گفت که شرایط و زیر 
ساخت های لازم جهت  برگزاری امتحانات به 
شکل استاندارد و امن در کل کشور فراهم  شده 
باشد، درصورتی که هنوز در برخی از نقاط کشور 
زیرساخت ها و امکانات برگزاری استاندارد و امن  
امتحانات با مشکلاتی مواجه است بنابراین  نمی 
توان بدون در نظر گرفتن این شرایط 40 درصد از 
کنکور را به معدل  اختصاص داد، آن هم زمانی 
که هنوز پرونده برخی تقلب های صورت گرفته 
در امتحانات نهایی و حتی کنکور های سال های 

گذشته همچنان باز است.

خبر

اخبار

هشدار به رئیس جمهوری در مورد 
وضعیت دارو

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
جمهور  رئیس  به  ای  نامه  در  اسلامی  شورای 
نسبت به وضعیت دارو در کشور هشدار داد و 
گفت که حل بحران دارو، حل بسیاری از تبعات 
امنیتی، اجتماعی آن نیز هست و بی عملی و 
تماشاگری غیر مسئولانه زمان طلایی گریز از 

بحران های مضاعف آینده را مشکل می کند.
متن نامه حسینعلی شهریاری رئیس کمیسیون 
به  اسلامی  شورای  مجلس  درمان  و  بهداشت 
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی 

رئیس جمهوری به شرح زیر است:
وضعیت  مستحضرید  که  همانگونه  احتراما 
هوشمندانه ای  تدابیر  نیازمند  کشور،  در  دارو 
قاچاق،  گذشته،  آسیب های  از  هم  تا  است 
مصرف بی رویه، پرداخت یارانه های بی ضابطه 
و سوء استفاده های گوناگون دیگر، دوری جسته 
کم  اقشار  خصوص  به  عمومی  رضایت  هم  و 
بیمه  مردم،  سردرگمی  و  شود  جلب  بضاعت 
گذاران و بیمه گران کاهش یافته و افراد مجبور 
تا دیروز  از اقلام که  نشوند برای تامین برخی 
به سهولت در اختیارشان بود، بار سفر شهری 
صف  در  ساعت ها  و  بسته  شهری  برون  یا 
جستجوی دارو، ده ها دوست همصدا یافته و به 

اشکال مختلف ابراز گلایه نمایند.
استمرار وضع موجود، تمام شئون اجتماعی را 
بر می گیرد به نحوی که آسیب های پیش گفته 
در کنار ناهنجاری های موجود، می رود تا بسیار 
کم رنگ و کم اهمیت شده و رجوع به شیوه های 
قبل از اجرای طرح دارویار بهترین گزینه شود که 

در این صورت باید گفت؛ وااسفا
دارو،  بحران  که حل  فرمایید  می  اذعان  لذا 
حل بسیاری از تبعات امنیتی، اجتماعی آن نیز 
هست و بی عملی و تماشاگری غیر مسئولانه 
که روال مورد پسند برخی از مسئولان محترم 
این حوزه است، زمان طلایی گریز از بحران های 

مضاعف آینده را، مشکل می کند.
انعکاس این موضوع به حضرتعالی که به جد 
کمر خدمت به محرومان بسته اید، نه از باب 
اطلاع رسانی که نکته مکرر، تذکار صمیمانه و 
ارائه راه حل های چندی است که به نظر رسیده، 
می تواند موثر واقع شده و به این شرح تقدیم 

می شود:
۱- پرداخت 32 همت باقیمانده طرح دارویار 
توسط سازمان برنامه و بودجه به وزارت بهداشت 

درمان و آموزش پزشکی
2- پرداخت ۱۱ همت از اعتبارات طرح مزبور از 
سوی سازمان برنامه و بودجه به بیمارستان ها 

جهت پرداخت بدهی های دارویی
3- استمهال بانک ها بابت مابه التفاوت نرخ 
ارز تا پایان سال یا پایان بهار ۱402 برای شرکت 

های تولید کننده
4- تجمیع سهم بیمه با سهم یارانه ارزی در 
بودجه سال آینده به منظور جلوگیری از تضییع 

حقوق بیماران
۵- تعیین تکلیف بودجه ریالی داروهای اس. 

ام. ای برای ۶۵0 نفر
۶- همکاری نهادهای امنیتی برای پیگیری ثبت 
دارو در تی تک توسط داروخانه ها، شرکت های 

پخش و واحدهای تولیدی
۷- ارائه راهکار تشویقی برای ثبت دارو در تی 

تک توسط داروخانه ها

واکنش رئیس  صدا و سیما در مورد 
پناهندگی برادرش

پیمان جبلی درباره پناهندگی برادر خود اظهار 
داشت: این اتفاقات، اتفاقات جدیدی نیست و 
امثال این اتفاقات در گذشته هم بوده و طبیعت 

این مسیر ریزش ها و رویش ها است.
رئیس  جبلی  پیمان  »انتخاب«،  گزارش  به 
سازمان صدا وسیما در گفتگو با خبرگزاری دولتی 
پناهنده  که  برادرش  اظهارات  به  اشاره  با  برنا، 
را  ایشان  اظهارات  هم  من  گفت:  است،  شده 
ارادی  آن  از  مقدار  چه  نمی دانم  البته  دیدم، 
اتفاقات،  این  اما  است؛  بوده  اختیار  تحت  و 
اتفاقات جدیدی نیست و امثال این اتفاقات در 
گذشته هم بوده و طبیعت این مسیر ریزش ها و 

رویش ها است.

پاسپورت ایران در جایگاه 99 قرار 
گرفت

پاسپورت ایران در رتبه بندی اخیر در جایگاه 
99 قرار گرفت. شهروندان ایرانی درحال حاضر 
در  مقصد   43 به  ویزا  بدون  دسترسی  امکان 

جهان را دارند.
آخرین  بلومبرگ،  از  نقل  به  ایلنا  گزارش  به 
جهانی  مشاوره  شرکت  رده بندی  گزارش 
 Henley & Partners اقامت  و  شهروندی 
ورود  اجازه  با  ژاپن  پاسپورت  که  کرد  اعلام   ،
بدون ویزا به ۱93 منطقه در جهان، در صدر 

قدرتمندترین پاسپورت در جهان قرار دارد.
سنگاپور و کره جنوبی مشترکا در جایگاه دوم 
نیز  اسپانیا  و  آلمان  دارند.  قرار  رتبه بندی  این 
فنلاند،  دارند.  قرار  سوم  رده های  در  مشترکا 
ایتالیا و لوکزامبورگ مشترکا در جایگاه چهارم، 
اتریش، دانمارک، هلند و سوئد نیز مشترکا در 

این رده بندی در جایگاه پنجم قرار گرفتند.
پاسپورت ایران نیز در این رتبه بندی در جایگاه 
ایرانی درحال حاضر  99 قرار دارد. شهروندان 
در  مقصد   43 به  ویزا  بدون  دسترسی  امکان 

جهان را دارند.
همچنین، افغانستان، عراق، سوریه، پاکستان، 
یمن، سومالی، نپال، فلسطین و کره شمالی به 
ترتیب آخرین رتبه های حاضر در این رده بندی 
را از جهت داشتن بدترین پاسپورت در جهان در 

اختیار دارند.

با قطع اینترنت در زمان کنکور 
مخالفت کردیم

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت:  با قطع 
اینترنت در زمان کنکور کاملا مخالفت کردیم و 
حوزه های  در  موضعی  بصورت  فقط  شد  بنا 

امتحانی قطع شود.
عیسی زارع پور روز چهارشنبه در حاشیه جلسه 
هیات دولت و در جمع خبرنگاران درخصوص 
سازمان سنجش  دوستان  گفت:  کنکور  بحث 
همانطور که در رسانه ها هم منتشر شد دنبال 
این بودند که اینترنت به شکل سراسری قطع 
شود و ما با شدت با این موضوع مخالفت کردیم.

ما  افزود:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
اعتقاد داریم که اینترنت مانند هوا می ماند و در 
حال حاضر همه زندگی مردم از جمله اقتصاد، 
به  سرگرمی  و  فرهنگ  آموزش،  کار،  و  کسب 
اینترنت وابسته شده است و نمی توان اینترنت 
را قطع کرد. زارع پور بیان کرد: مشکل دوستان 
سازمان سنجش روز گذشته در جلسه شورای 
بررسی شد و درخواست آنها با 4 شرط موافقت 
به کسانی که در محدوده  ما  افزود:  شد. وی 
حوزه امتحانی هستند با اطلاع رسانی قبلی پیامی 

را ارسال می کنیم که آمادگی داشته باشند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تصریح کرد: 
بنابراین در شورای امنیت کشور با این 4 شرط که 
صرفا در همان ساعت کنکور، در محدوده حوزه 
امتحانی، اینترنت همراه با اعلام قبلی موافقت 
در  که  دغدغه هایی  و  نگرانی  اینکه  برای  شد 

سلامت کنکور است رعایت شود.
زارع پور خاطرنشان کرد: البته ما اعتقاد داریم 
روش های بسیار پیشرفته تر، بهتر و فناوری ای 
برای مبارزه با تقلب در حوزه ها وجود دارد که 
سمت  این  به  باید  سنجش  سازمان  دوستان 

حرکت کنند.

بودجه  باید  دولت  داخلی مجلس،  آیین نامه  طبق 
سالیانه  را حداکثر تا ۱۵ آذر به مجلس تقدیم کند اما 
امسال بودجه در ۵ دی با نامه رسمی رییس جمهور و 
بدون جداول به مجلس ارائه شد. از طرف دیگر موعد 
تمدید برنامه ششم توسعه پایان سال جاری به اتمام 
می رسد و باید تکلیف برنامه در سال آینده هم مشخص 
شود؛ یعنی یا برنامه ششم مجددا تمدید شود یا برنامه 

هفتم به تصویب برسد.
نظر رئیس مجلس و تعدادی از نمایندگان بر این بود 
که طبق قانون آیین نامه داخلی مجلس، دولت باید اول 
لایحه برنامه هفتم را به مجلس ارائه کند یا برنامه ششم 
را تمدید کند و مجلس بعد از این روند، وارد بررسی 
لایحه بودجه ۱402 شود؛ نظری که بر اساس آن لایحه 
بودجه سال آینده اعلام وصول نشد. در همین زمینه 
نظام موسوی سخنگوی هیات رییسه مجلس در ۷ دی 
به ایسنا گفته بود: »با تصمیم هیات رییسه مجلس، 
تا زمانی که تکلیف برنامه هفتم مشخص نشود، لایحه 

بودجه ۱402 اعلام وصول نخواهد شد.«
دو صدایی از مجلس

اما همه نمایندگان مجلس با این نظر هیات رییسه 
هم نظر نبودند و در واقع در این مدت دو صدا از مجلس 
بر اعلام وصول لایحه بودجه و  شنیده شد؛ گروهی 
تمدید برنامه ششم اصرار داشتند و گروهی دیگر معتقد 
بود که مجلس وارد بررسی لایحه برنامه هفتم شده و 
رسیدگی به بودجه به سال آینده موکول شود و بودجه 

به صورت چند دوازدهم به تصویب برسد.
نظرات مختلف نمایندگان به جایی رسید که دیروز 
صحن مجلس شاهد برگزاری جلسه غیرعلنی کوتاهی 
برای بحث و گفت وگو درباره تقدم و تاخر بررسی لوایح 
برنامه هفتم و بودجه ۱402 بود و قرار شد امروز هم این 
جلسه هم برای تعیین تکلیف نهایی به صورت غیرعلنی 

تشکیل شود.
در همین حین علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت 
روز سه شنبه گفت: دولت تکلیف قانونی برای تدوین 
لایحه بودجه را انجام داده و اکنون مجلس باید اعلام 
وصول کند و به زودی قانون برنامه هفتم توسعه را هم 

تقدیم مجلس می کنیم.
اما برخلاف انتظارات موسوی سخنگوی هیئت رییسه 
رئیس جمهوری  که  کرد  اعلام  ایسنا  با  در گفت وگو 

چهارشنبه برای تقدیم بودجه به مجلس می آید.
نشدن  تشکیل  درباره  گمانه زنی هایی  که  حالی  در 
جلسه غیرعلنی به دلیل تقدیم بودجه مطرح می شد، 
مجلس جلسه غیرعلنی را برگزار کرد؛ نشستی که بنا 
بر توضیحات غلامرضا شریعتی نماینده بهشهر، در 
آن روند بررسی لایحه بودجه سال ۱402 و برنامه هفتم 

توسعه بحث و بررسی قرار گرفته است.
از حضور  پیش  علنی،  با شروع جلسه  مجلس 
رییس جمهور وارد دستورات کاری خود شد؛ رییسی 
هم دقایقی قبل از ساعت ۱0 به مجلس آمد و در 
با تشریح ویژگی های  پشت تریبون قرار گرفت و 
لایحه بودجه، گفت: بخش اول لایحه بودجه که 
مجلس  تقدیم  آبان  اول  شرکت هاست  به  مربوط 
شد و آنچه از مسائل مربوط به شرکت ها بود که 
نیاز داشت قانونگذار وقت بیشتری برای بررسی آن 
داشته باشد، در زمان مقرر به مجلس ارسال شد. 
تقدیم  بودجه  لایحه  هم  ماه  دی  پنج  افزود:  وی 
مجلس شد. دوبخشی  شدن بودجه منجر به این 
شد که بخش تبصره و احکام قبلاً ارسال شود و با 
دومرحله ای شدن تصویب و تدوین بودجه طبیعتاً 
بخش مربوط به جداول را امروز به مجلس تقدیم 

می کنیم.

در نهایت بنا بر اعلام رئیس مجلس، از روز گذشته 
کمیسیون تلفیق بودجه ۱402 تشکیل شده و کلیات 
بودجه نیز در جلسه علنی دوم بهمن مجلس مورد 
بررسی قرار می گیرد؛ این سخنان را می توان پایانی بر 

کشمکش مجلس و دولت تعبیر کرد.
به زودی برنامه هفتم توسعه تقدیم مجلس می شود

رئیس جمهوری دیروز در صحن مجلس و درهنگام 
از صحبت های خود  در بخشی  بودجه  تقدیم لایحه 
تصریح کرد:  ان شاالله بزودی برنامه هفتم توسعه هم 
برنامه هفتم هم  به  نسبت  تقدیم مجلس می شود. 
دولت و هم مجلس این نکته را مورد توجه قرار می دهد 
که چه بخش هایی از برنامه های قبلی اجرا شده و اگر 
نشده، چرا این اتفاق افتاده است؟ وی تاکید کرد: ما 
بنای مان این است که برنامه تقدیمی به مجلس همراه 
با اجرا باشد نه این که مانند برنامه های قبلی تحقق 30 

درصدی پیدا کند.
کرد:  اظهار  از سال جاری  گزارشی  به  اشاره  با  وی 
بودجه  کسری  جاری  سال  در  ما  که  بود  این  تلاش 
نداشته باشیم . هرچند ممکن است گله مند باشند اما 
پیگیری شد که تا جایی که ممکن است ما درگیر کسری 
بودجه نشویم. در امر تورم هم همه ما نسبت به آن 
نگرانیم و در شرایط فعلی شاهد ۱9 واحد درصد کاهش 
تورم هستیم و البته باید با تصمیمات به سمت کاهش 

بیشتر تورم برویم.
رئیسی یادآور شد: ۸.9 درصد نرخ بیکاری ما است 
و این نشان دهنده تلاش دولت برای کاهش بیکاری و 
افزایش اشتغال است. ما در وعده به مردم در زمینه 
سالی یک میلیون اشتغال به گواهی آمارها نزدیک به 

وعده عمل کرده ایم.
وی افزود: در سال جاری ما امر یازده ساله رتبه بندی 
معلمان را اجرایی کردیم و مسئله پاداش بازنشستگان 
تومان(  میلیارد  )هزار  همت   3۸ کشوری  و  لشکری 
پرداخت شد و اوراق مالی دولت متوسط ماهیانه ۱۵ 

همت پرداخت می شود. این فاکتورها را ما خرج نکردیم 
تا  بلکه قبلاً خرج شده و ما داریم پرداخت می کنیم 
را  آن  به دولت حفظ شود و در هر شرایطی  اعتماد 

پرداخت کردیم.
رئیس  جمهوری با اشاره به انجام امور عقب مانده 
در زمینه اجرایی در کشور تاکید کرد: فرار مالیاتی و 
شناسایی مودیان جدید مالیاتی تا حدودی انجام شده و 
۶۶ درصد افزایش اخذ مالیات از کسانی که فرار مالیاتی 
داشتند صورت گرفته و تلاش کردیم از تنخواه گردان 

بانک مرکزی و استقراض از این نهاد استفاده نکنیم.
سه رویکرد بودجه ۱402

رئیسی ادامه داد: تلاش دولت این است با انضباط 
درستی  به  را  هزینه ها  و  درآمدها  کنترل  هم  مالی 
صورت بندی کند و نظارت بر نظام بانکی هم در همین 

راستاست.
اقتصادی،  باثبات  »رشد  اینکه  بیان  با  وی 
سه  حکمرانی  نظام  کارآمدسازی  و  عدالت خواهی 
بودجه  در  کرد:  اظهار  است«،   402 بودجه  رویکرد 
تقدیمی تقویت تولید و اشتغال، پیش بینی ۵40 همت 
سرمایه گذاری شرکت های دولتی در اقتصاد کشور و 
ایجاد  32۷ همت بودجه عمرانی دولت و پیش بینی 
صندوق توسعه و پیشرفت در تمامی استان ها وجود 

دارد.
»افزایش  این که  بر  تاکید  با  جمهوری  رئیس  
متوسط میانگین رشد 20 درصدی حقوق کارمندان و 
بازنشستگان در بودجه 402 در نظر گرفته شده است«، 
گفت: در حوزه حمل و نقل تامین اعتبارات لازم، تامین 
ناوگان ریلی و در  ناوگان و تجهیزات قطار شهری و 
حوزه سلامت پیش بینی ۶9 همت برای یارانه دارو و نیز 
انجام پروژه پزشک خانواده و نظام ارجاع و در نهایت 
پیش بینی ۱0 همت برای پوشش بیمه تکمیلی ایثارگران 

انقلاب اسلامی را داریم.
وی تصریح کرد: همه امور قرار است به صورت 

شفاف پیش رود تا به صحت امور و پیشرفت کارها 
کمک کند. همچنین در بودجه 402 از هزینه های 
غیرضروری و فاقد اولویت هم جلوگیری شده است. 
همچنین پیش بینی پذیری وضعیت اقتصادی برای 
فعالان اقتصادی را نیز در بودجه سال آینده به شدت 

مورد توجه قرار داده ایم.
ارتقاء معیشت مردم  به جایگاه  اشاره  با  رئیسی 
در لایحه بودجه ۱402، اظهار کرد: پیش بینی منابع 
مورد نیاز برای تحقق ۱00 درصدی حق اولاد و ۵0 
درصدی حق عائله مندی قانون حمایت از خانواده، 
تامین یارانه برای پرداخت یارانه نقدی، نان و دارو و 
تجهیزات پزشکی نیز در لایحه بودجه در نظر گرفته 

شده است.
وی یادآور شد: تمام منابع عمومی دولت در بودجه 
با در نظر  قانون بودجه سال جاری  به  ۱402 نسبت 
گرفتن افزایش حقوق کارکنان و بازنشستگان در نیمه 
سال ۱40۱ و انتقال بخشی از مصارف و منابع تبصره ۱4 
به بودجه عمومی، به هزار و 9۸4 هزار میلیارد تومان 

رسیده است.
در  عمومی  درآمدهای  داد:  ادامه  جمهوری  رئیس 
لایحه نسبت به قانون بودجه ۱40۱ حدود چهار درصد 
تومان رسیده  به 9۷۸ هزار میلیارد  و  افزایش داشته 
سرمایه  دارایی های  واگذاری  از  حاصل  منابع  است. 
نسبت به قانون بودجه سال جاری، 3۸ درصد افزایش 
دارایی های سرمایه ای  تملک  اعتبارات  و  است  داشته 
32۷ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است که حدود 
2۶ درصد نسبت به قانون سال جاری افزایش را نشان 

می دهد. 
وی افزود: مجلس برای بررسی بودجه وقت زیادی 
دغدغه  و  دلسوزی  و  دقت  از  که  گذاشت  خواهد 
نمایندگان تقدیر می کنم. آن چه از این بررسی حاصل 
می شود باید به عدالت، آرامش مردم، حل مشکلات و 

بهبود وضعیت جامعه منجر شود.

در آستانه میلاد با سعادت حضرت فاطمه زهرا)س( و روز زن، 
صبح دیروز )2۱ دی( غلامحسین محسنی اژه ای با ۷00 نفر از بانوان 

قاضی و کارمند شاغل در دستگاه قضایی دیدار کرد.
برشمردن  با  جلسه،  این  در  سخنانی  طی  قضاییه  قوه  رئیس 
دغدغه های خود برای ارتقاء جایگاه بانوان در دستگاه قضایی اظهار 

معاونت  و  قضاییه  قوه  پژوهشگاه  و  راهبردی  معاونت  به  کرد: 
منابع انسانی دستگاه قضا دستور می دهم که با احصاء نظرات و 
پیشنهادات شما بانوان ارجمند، نسبت به ایجاد ساختار و سازوکاری 
در جهت ارتقاء وضعیت و جایگاه بانوان در دستگاه قضایی اهتمام 

داشنه باشند.
رئیس عدلیه در ادامه به دغدغه هایی نظیر »ساعات کار بانوان 
شاغل در دستگاه قضایی«، »محیط حضور و  فعالیت بانوان در 
و  قضایی«  مراجع  به  بانوان  رفت وآمد  »نحوه  قضایی«،  مراکز 
»حداکثر بهره گیری از ظرفیت ها و دانش و توانایی های زنان در 

دستگاه قضایی« اشاره کرد.
محسنی اژه ای بیان داشت: باید تمهیداتی اتخاذ شود تا ساعات 
وقتی  باشد که  گونه ای  به  و مراجع قضایی  مراکز  در  بانوان  کار 
آنها به خانه بازمی گردند انرژی و نشاط لازم را برای رسیدگی به 
ادامه تحصیل خود  نظیر  امور  و سایر  مسئولیت های خانوادگی 

داشته باشند.
رئیس دستگاه قضا بیان داشت: محیط حضور و فعالیت بانوان در 
مراکز و مراجع قضایی باید متناسب با جایگاه و شأن آنها باشد و من 

نسبت به این موضوع دغدغه جدی دارم.
وی تصریح کرد: زنان جامعه ما بالاخص زنان شاغل در دستگاه 
قضایی از ظرفیت های بالایی بهره مند می باشند و آنها در برخی 

امور و ابعاد نظیر دقت، نظم و انضباط، صبر و حوصله و … از 
مردان بهتر و برتر هستند؛ لذا باید تمهیداتی اتخاذ شود تا حداکثر 
بانوان شاغل در  بهره گیری از ظرفیت ها، دانش ها و توانایی های 

دستگاه قضایی فراهم شود.
محسنی اژه ای در همین راستا بیان داشت: همکار خانمی که 
سِمت و مسئولیتی در یک مرجع یا مرکز قضایی دارد بهتر می تواند 
دغدغه های یک زن مراجعه کننده به دستگاه قضایی را درک کند؛ 
برای نمونه، زن مراجعه کننده ای که درخواست عسر و حرج دارد یا 
در محیط خانواده یا بیرون از خانواده مورد آزار و اذیت قرار گرفته، 
برای یک مسئول قضایی زن، بهتر و دقیق تر می تواند توضیحات 

خود را بیان و تبیین کند.
محسنی اژه ای در پایان با اشاره به تلاش دشمنان برای ضربه 
زدن به جامعه ما از ناحیه موضوع حجاب گفت: اسلام عزیز در 
قالب عفاف و حجاب، سازوکاری تعبیه کرده که از گوهر گرانبهای 
زن حفاظت شود و عطوفت و نجابت و لطافت و زیبایی زنان با 
هم حفظ گردد و از این طریق، زن در  عرصه های مختلف زندگی 

اجتماعی بدرخشد.
شایان ذکر است در این مراسم ۸ نفر از نمایندگان بانوان مسئول 
و شاغل در بخش ها و سِمت های قضایی و اداری قوه قضاییه به 

بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات خود پرداختند.

» ابتکار« حواشی تقدیم بودجه از سوی رئیس جمهوری به مجلس را بررسی می کند

پایان طلسم بودجه 1402
گروه سیاسی - روز گذشته بعد از ۱۷ روز لایحه بودجه ۱402 در مجلس شورای اسلامی اعلام وصول شد؛ روندی توام با کشمکش و حرف و حدیث از این رو 

که مجلس به تقدم تعیین تکلیف برنامه توسعه معتقد بود اما دولت نظر دیگری داشت.

دستور اژه ای برای ارتقاء بانوان در عدلیهدر دیدار با بانوان قاضی و کارمند قوه قضائیه مطرح شد

در حالی که 
گمانه زنی هایی 
درباره تشکیل 
نشدن جلسه 

غیرعلنی به دلیل 
تقدیم بودجه مطرح 

می شد، مجلس 
جلسه غیرعلنی 

را برگزار کرد؛ 
نشستی که بنا بر 

توضیحات غلامرضا 
شریعتی نماینده 

بهشهر، در آن 
روند بررسی لایحه 
بودجه سال 1402 و 
برنامه هفتم توسعه 
بحث و بررسی قرار 

گرفته است

نماینده مردم قصر شیرین در مجلس شورای اسلامی در رابطه با وضعیت اقتصادی و 
ارائه اطلاعات توسط مسئولان به رئیس جمهور گفت: شما کدام تورم را مهار کردید و چه 
اطلاعاتی در اختیار شما قرار می گیرد؟ در این رابطه می طلبد مسئولان ذیربط اطلاعات 

درست را در اختیار رئیس جمهوری قرار دهند تا درست تصمیم گیری کند.
به گزارش ایسنا، شهریار حیدری در نطق میان دستور خود در جلسه علنی روز گذشته 
مجلس شورای اسلامی بیان کرد: امروز در حوزه بین الملل مطالبی از جمله عنوان جعلی 
برای خلیج همیشه فارس مطرح است و بر اساس مطالعاتی که داشتم و به استناد مدارک 
این موضوع که بیشتر در دانشگاه های بغداد، مصر و عربستان موجود بود می گویم که 
اگر نگاهی به کتابخانه های خودشان بیندازند متوجه خواهند شد که نام خلیج فارس تحت 
عناوین مختلف از جمله بحر و خلیج فارس در کتاب ها و نقشه های دنیا و کشورهای عربی 

بیشتر است و به زبان های مختلف در همه نقشه های دنیا نام خلیج فارس مطرح بود.
وی افزود: در طول تاریخ و زمانی که بشر نام را بر این دریا گذاشت کلمه خلیج فارس 
بوده است و کشورهای عربی بیش از همه متوجه این موضوع هستند و اندازه جغرافیای 
خلیج فارس و به وسعت خلیج فارس، نام خلیج فارس در نقشه های دنیا و کشورهای 
عربی وجود دارد، بنابراین بهتر است تحت تاثیر استکبار جهانی قرار نگیرند. استکبار 
جهانی بیش از یک سال است که دنبال تفرقه و تنش است و این موضوع هم یکی از 
رویکردهای استکبار است و با کمال تاسف برخی از کشورهای عربی تحت تاثیر قرار گرفته 

اند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با اشاره به بودجه 
۱402، نیز گفت: امروز رئیس جمهوری در مورد بودجه ۱40۱ اظهاراتی را مطرح کردند و به 

بودجه ۱402 هم گریزی زدند، به نظر می رسد که اطلاعات غلط در اختیار رئیس جمهوری 
قرار داده می شود و در این رابطه درخواست ما به عنوان نمایندگان مجلس این است که 
حداقل اخبار و اطلاعات درست برای ایشان تهیه شود. از نظر رئیس جمهور تورم مهار 
شده، بیکاری و گرانی کاهش پیدا کرده و درآمدها افزایش یافته است؛ اگر این وضعیت 

حاکم است پس چرا جوانان از وضعیت فعلی بیشتر از هر زمانی گلایه مند هستند؟
وی خطاب به رئیس جمهوری اظهار کرد: چرا تمام نمایندگان مجلس گرفتار بیکاری 
و وضعیت نابسامان اقتصادی هستند؟ شما کدام تورم را مهار کردید؟ این چه اطلاعاتی 
است که در اختیار شما قرار می گیرد؟ در این رابطه می طلبد مسئولان ذیربط اطلاعات 

درست را در اختیار رئیس جمهور قرار دهند تا درست تصمیم گیری کند.
حیدری در ادامه یادآور شد: در زمان جنگ تحمیلی کارمندان دولت در کنار رزمندگان 
اسلام در چند استان جنگی از جمله بوشهر، خوزستان، ایلام، کردستان، کرمانشاه و 
آذربایجان غربی خدمت کردند، اما متاسفانه خدمت این افراد غیر ایثارگری محسوب می 
شود، لذا وزارت دفاع در این رابطه لایحه ای به مجلس ارائه کرد و امیدواریم دولت آن را 

در اسرع وقت در دستورکار قرار دهد تا بخشی از خدمات آنها ایثارگری محسوب شود.
نماینده مردم قصرشیرین در مجلس یازدهم بیان کرد: ۶۷ نماینده مجلس از یک سال 
گذشته به موضوع کولبری ورود و طرحی را تدوین کردند و دولت به موازات آن لایحه ای 
تنظیم کرد و پیش از این دو آیین نامه در مورد کولبری در دولت تصویب شد، لذا از دولت 

انتظار داریم موضوع معیشت مرزنشینان را به صورت جدی در دستور کار قرار دهد.
وی یادآور شد: ۱۶ استان مرزی با ۱۵ کشور همسایه هستند و دسترسی به آب های 
آزاد و جغرافیای مناسب داریم، اما با کمال تاسف مردم مرزنشین ما از کمترین امکانات 

بهره مند هستند،  بنابراین انتظار داریم قاچاق مهار شود اما تا زمانی که دولت به مرزنشینان 
توجه نکند نباید انتظار داشته باشیم که قاچاق مهار شود.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در پایان تاکید 
کرد: مرزنشینان قاچاقچی نیستند و مخالف قاچاق هستند، اما برای یک لقمه نان ناچار 
هستند از مرزها عبور کنند و دنبال تامین معیشت خود باشند، بنابراین انتظار می رود 
توجه جدی به این موضوع در دستورکار قرار گیرد و نمایندگان نیز به لایحه کولبری رای 

مثبت دهند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس: 
مسئولان اقتصادی اطلاعات درست به رئیس  جمهوری بدهند
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